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Protokół z sesji 
VII Sesja Rady Gminy Widuchowa  

data posiedzenia: 26-11-2024 r. 
miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Widuchowa; ul. Grunwaldzka 8;  

74-120 Widuchowa – Sala konferencyjna 
 

Porządek obrad 

1. Otwarcie VII Sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 29 października 2024 r. 

do 26 listopada 2024 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym i sołtysom.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy 

Widuchowa z organizacjami pozarządowymi na rok 2025”.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu audytu krajobrazowego 

Województwa Zachodniopomorskiego.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowych z budżetu Gminy Widuchowa  na zadania realizowane przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Widuchowej na rok 2024.  

13. Interpelacje  i zapytania radnych. 

14. Informacje o odpowiedziach udzielonych na interpelacje i zapytania. 

15. Wolne wnioski. 

16. Ustalenie terminu VIII Sesji Rady Gminy Widuchowa. 

17. Zamknięcie obrad. 

 
Wykaz głosowań 

 

1. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

 przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1  
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ZA - 14 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Katarzyna Nazar; Monika 

Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr 

Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

2. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1  

ZA - 14 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Katarzyna Nazar; Monika 

Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr 

Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

3. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1  

ZA - 14 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Katarzyna Nazar; Monika 

Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr 

Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

4. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym 

i sołtysom. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1  
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ZA - 11 –Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; Bogdan Kosmalski; 

Monika Majer; Katarzyna Nazar; Monika Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; 

Krystian Smug; Agnieszka Szefler 

PRZECIW - 1 – Piotr Toporek  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 – Grzegorz Adamek; Roman Lis 

 

5. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy 

Gminy Widuchowa z organizacjami pozarządowymi na rok 2025”. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1  

ZA - 14 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Katarzyna Nazar; Monika 

Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr 

Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

6. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie zaopiniowania projektu audytu 

krajobrazowego Województwa Zachodniopomorskiego. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1  

ZA - 14 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Katarzyna Nazar; Monika 

Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr 

Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

7. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie ustalenia stawek jednostkowych 

dotacji przedmiotowych z budżetu Gminy Widuchowa  na zadania realizowane przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Widuchowej na rok 2024. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1  

ZA - 14 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Katarzyna Nazar; Monika 
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Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr 

Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

Przebieg sesji 

 

 VII Sesja Rady Gminy Widuchowa IX Kadencji  odbyła się w dniu 26 listopada 

 2024 r. w Urzędzie Gminy Widuchowa. Trwała od godz.1000 do godz. 1115. W Sesji wzięło 

udział 14 radnych tj. 93,33 % składu Rady (lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 

do niniejszego  protokołu). Ponadto w Sesji uczestniczyli Wójt Gminy Widuchowa Paweł 

Wróbel,  Zastępca Wójta Gminy Andrzej Stachura, Skarbnik Gminy Marcin Bachta, Radca 

Prawny Izabela Piskor oraz sołtysi (lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 2 

do niniejszego protokołu).  

 

I. Otwarcie VII Sesji Rady Gminy. 

Obrady Sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Kosmalski, który przywitał 

obecnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Kosmalski poinformował, że obrady rady 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy 

oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

 

II. Stwierdzenie quorum.  
 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie dowodów zwołania Rady oraz listy obecności 

stwierdził quorum, a tym samym stwierdził, że uchwały podejmowane na Sesji będą 

prawomocne. 

 

III. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce wpłynął wniosek Wójta Gminy 

o zmianę porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek o zmianę porządku obrad, który stanowi Załącznik 

Nr 3 do niniejszego protokołu. 
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Głosowanie wniosku  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad.  

 

Porządek obrad, stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

IV. Przyjęcie protokołu z  VI  Sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi 

do Protokołu Nr VI/2024 z VI Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 29 października 2024 r.   

 

Uwag nie wniesiono.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

przyjęła Protokół Nr VI/2024 z VI Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 29 października 

2024 r.  

 

V. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 29 października 2024 r. 

do 26 listopada 2024 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

 

SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 

29 PAŹDZIERNIKA 2024 r. – 26 LISTOPADA 2024 r. 

 

29.10.2024r. – Uczestniczyłem w debacie dotyczącej funkcjonowania oświaty, której 

organizatorem było Zachodniopomorskie Kuratorium Oświaty. 

 

30.10.2024r. – Wziąłem udział w kiermaszu organizowanym przez radę rodziców 

w krzywińskiej podstawówce, a także w posiedzeniu zarządu Stowarzyszenia DIROW. 

Po południu uczestniczyłem w spotkaniu pn. wieczór wspomnień, skierowanym do seniorów, 

które zorganizowało KGW Lawenda w Widuchowej. 

 

31.10.2024r. – Odbyłem spotkanie z Wojewodą Zachodniopomorskim Adamem Rudawskim. 

 

04.11.2024r. – Spotkałem się z Prezesem Banku Spółdzielczego w sprawie dalszego 

funkcjonowania placówki w Widuchowej. 



6 
 

 

6-7.11.2024r. – Wziąłem udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów Województwa 

Zachodniopomorskiego w Dźwirzynie. 

 

08.11.2024r. – Uczestniczyłem w akademiach patriotycznych w Gminnym Przedszkolu 

w Widuchowej oraz Szkole Podstawowej w Krzywinie. 

 

09.11.2024r. – Odbyła się akcja organizowana przez Urząd Gminy i Nadleśnictwo Chojna 

pn. „Posadź drzewo dla swojego dziecka”. Wzięło w niej udział 40 osób, które zasadziły 

drzewa z imionami swoich dzieci. Tego dnia uczestniczyłem w spotkaniu dla seniorów 

w Rynicy. Składam serdeczne podziękowania organizatorom tj. Sołtysowi Rynicy Panu 

Krzysztofowi Siwkowi, Radzie Sołeckiej, Radnej Monice Majer i Kołu Gospodyń Wiejskich 

Rynickie Kwiatki za przygotowanie tej wspaniałej imprezy, która zgromadziła bardzo dużą 

frekwencję. Tego dnia uczestniczyłem także w jubileuszu kapeli REWIR w Chojnie. 

 

10.11.2024r. – Odbyły się uroczystości patriotyczne połączone z mszą świętą za Ojczyznę 

pod pomnikiem pamięci w Widuchowej. Dziękuję radnym gminnym, pocztom sztandarowym, 

przedstawicielom sołectw i stowarzyszeń za uczestnictwo w tym podniosłym wydarzeniu. 

 

11.11.2024r. – W Pacholętach, zgodnie z wieloletnią tradycją, odbył się „Przegląd Pieśni 

Patriotycznych”. Wydarzenie poprzedziła uroczysta Msza Święta, a swoją obecnością 

uświetniły ją Poczty Sztandarowe jednostek OSP z Krzywina i Ognicy, Wspólnoty Polskiej 

z Gryfina oraz Koła Sybiraków. Na scenie zaprezentowało się 9 zespołów ludowych z regionu 

w repertuarze patriotycznym. Spotkanie zakończyła wspólna biesiada. Organizatorem 

wydarzenia był Sołtys Sołectwa Pacholęta Stanisław Czyż wraz z Radą Sołecką oraz Zespół 

Ludowy „Macierzanka” z Pacholąt za co składam im serdeczne podziękowania. 

 

15.11.2024r. – Odbyła się rada budowy dotycząca remontów dróg gminnych. 

 

19.11.2024r. – Odbyło się spotkanie z firmą Argos celem omówienia transportu gminnego 

na rok 2025. 

 

21.11.2024r. – Wraz z samorządowcami z Gryfina, Kołbaskowa, Szczecina oraz z Panem 

Przewodniczącym, wziąłem udział w spotkaniu organizowanym przez Minister Klimatu 

i Środowiska Paulinę Henning-Kloskę w sprawie inicjatywy powołania Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry. Omówiliśmy szczegółowo rekomendacje wypracowane przez zespół. 

Chciałbym powiadomić, że w dniach 4-5 grudnia odbędzie się spotkanie dla radnych 
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w którym uczestniczyć będzie Wiceminister Mikołaj Dorożała. Szczegóły przedstawimy 

Państwu Radnym w najbliższych dniach. 

 

22.11.2024r. – Na zaproszenie Koła Gospodyń Wiejskich Lubiczanki i Pani Sołtys wziąłem 

udział w andrzejkach dla seniorów. Niezwykle cieszą mnie takie wydarzenia skierowane dla 

najstarszych mieszkańców gminy, za co dziękuję organizatorom. 

 

23.11.2024r. – Sołectwo Marwice zorganizowało spotkanie dla mieszkańców pn. ”Wesele 

u Andrzeja”. Z wielką radością uczestniczyłem w tym wydarzeniu, które było świetnie 

przygotowane, a mieszkańcy doskonale się bawili. Gratuluję sołectwu tak udanej imprezy. 

 

W okresie międzysesyjnym wydałem 11 zarządzeń i wykorzystałem 4 delegacje służbowe.  

 

Radny Dariusz Filipiak zapytał czego dotyczyło spotkanie w Stowarzyszeniu DIROW i 

 z Panem Wojewodą.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że w DIROW odbyło się spotkanie czysto techniczne, ponieważ 

była konieczność zwołania walnego zebrania członków, ze względu na potrzebę 

wprowadzenie zmian w statucie Stowarzyszenia. Dodał, że w przyszłym roku odbędą 

się wybory w Stowarzyszeniu. Odnośnie spotkania u Pana Wojewody, Wójt Gminy 

poinformował, że dotyczyło ono spraw związanych z samorządem. Dodał, że rozmawiano 

również o naborze wniosków w programie budowy dróg. Poinformował, że Gmina 

Widuchowa złożyła dwa wnioski i ma nadzieję, że chociaż jeden otrzyma dofinansowanie.  

 

Radny Grzegorz Adamek poprosił o więcej informacji na temat Konwentu Wójtów 

i Burmistrzów w Dźwirzynie. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że konwenty zwoływane są raz lub dwa razy do roku, zwołuje je 

Związek Miast Polskich i Związek Gmin Wiejskich. Dodał, że organizowane 

one są w formule otwartych spotkań, bierze zawsze w nich udział reprezentant Urzędu 

Wojewódzkiego i Urzędu Marszałkowskiego, często również osoby z ministerstw. Wójt 

Gminy poinformował, że spotkanie dotyczyło spraw budżetowych, ale najwięcej uwagi 

poświęcono systemowi kaucyjnemu, który będzie wprowadzany od 1 października przyszłego 

roku. Jest to zadanie, z którym samorządy będą musiały się zmierzyć, jeżeli chodzi o duże 

miasta, system będzie bardzo łatwy do wprowadzenia, jeśli chodzi o gminy wiejskie, 

ten system będzie uciążliwy. Wójt Gminy poinformował ponadto, że spotkanie dotyczyło 

również uchwalania planu ogólnego, my jesteśmy gminą, która zaczęła całą procedurę bardzo 
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wcześnie i jesteśmy na zaawansowanym etapie, ogólnie omawiano bieżące sprawy 

samorządu.  

 

Radny Roman Lis zapytał czego dotyczyło spotkanie z Prezesem Banku Spółdzielczego. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że przedstawiciele banku przekazali informację, że chcą 

inwestować w placówkę w Widuchowej, szykują się do przeprowadzenia remontu 

pomieszczeń, które zajmują. Ponadto wyrażono zainteresowanie wykupem tych  

pomieszczeń, na co jest wstępna zgoda. Jeżeli zarząd banku zgodzi się na złożenie oferty 

wykupu, wówczas radzie gminy zostanie przedłożony projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż tego lokalu.   

 

VI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 

2024. 

 

Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała: 

-wprowadza do budżetu środki z wynajmu świetlicy w Krzywinie, Lubiczu, Żelechowie, 

Żarczynie w kwocie łącznej 5.380 zł z przeznaczeniem na organizację imprez kulturalnych 

i doposażenie świetlic,  

- zwiększa kwotę dotacji o 30.000 zł dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Widuchowej 

na dofinansowanie modernizacji przepompowni ścieków, przesuwa limity wydatków w 

ramach planu finansowego Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Na wniosek Wójta Gminy zmniejsza się kwotę niewykorzystanej rezerwy celowej 

przeznaczonej na wydatki związane z realizacją zadań własnych z zakresu edukacji publicznej 

o 299.220 zł. 

Ze względu na zwiększone koszty świadczenia usług dostarczania wody oraz odbioru 

i oczyszczania ścieków przy braku możliwości ich pokrycia przychodami ustala się limity 

wydatków na dotacje przedmiotowe dla Zakładu Gospodarki Komunalnej.  Dotacja 

przedmiotowa stanowiąca dopłatę do jednostkowej ceny 1 m3 wody wyniesie 147.000 zł. 

Dotacja przedmiotowa stanowiąca dopłatę do jednostkowej ceny 1 m3 ścieków odbieranych 

kanalizacją wyniesie 122.220 zł. Kalkulację stawki dotacji przedmiotowych określi odrębna 

uchwała.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 
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Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VII/43/2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024 (Uchwała 

stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik 

Nr 6  do niniejszego protokołu).  

 

VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. Poinformował, że w trybie autopoprawki Pan Wójt zgłasza, 

że w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych, w publikatorze należy dopisać „z 2024 r. 

poz.1653”.  

 

Poinformował, że wszystkie stawki, które były określone na rok 2024 zostały przeliczone 

i powiększone o wskaźnik, który został ogłoszony w Monitorze Polskim, Komunikacie 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego i który mówi, że wskaźnik cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w I półroczu 2024 r. w stosunku do I półrocza 2023 r. wyniósł 102,7.  

Skarbnik Gminy przedstawił w formie graficznej kształtowanie się wysokości stawek podatku 

od nieruchomości, które stanowi Załącznik Nr 7  do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VII/44/2024 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości (Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu, protokół 

głosowania stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu). 

 

VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. Poinformował, że również w przypadku tego projektu 

uchwały, w trybie autopoprawki Pan Wójt zgłasza, że w ustawie o podatkach i opłatach 

lokalnych, w publikatorze należy dopisać „z 2024 r. poz.1653”.  

 

Skarbnik Gminy poinformował, że podobnie jak w uchwale poprzedniej, wszystkie stawki 

które dotyczą podatku od środków transportowych, obowiązujące w roku 2024 zostały 

powiększone o wskaźnik wynikający z Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego wynoszący 2,7 %. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VII/45/2024 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych (Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu, 

protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 11  do niniejszego protokołu). 
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IX. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym i sołtysom. 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym 

i sołtysom. 

 

Zastępca Wójta Gminy poinformował, że zmiana dotyczy zmiany stawek diet radnych. 

Dodatkową, istotną zmianą jest zmiana w § 4 i dodanie zapisu, że za uczestnictwo w sesji Rady 

Gminy ustala się dzienną dietę sołtysów w wysokości 100 zł. Podstawą wypłaty diety jest 

obecność na sesji Rady Gminy potwierdzona podpisem sołtysa na liście obecności. Zastępca 

Wójta Gminy dodał, że zmiana ta wprowadzona zostaje na wniosek Pana Wójta, który pragnął 

docenić zaangażowanie Państwa Sołtysów, którzy pomimo wielu obowiązków, za które 

otrzymują dietę zryczałtowaną,  uczestniczą w posiedzeniach sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Piotr Toporek odniósł się do projektu uchwały i poinformował, że argumenty takie 

podnosił również na posiedzeniu komisji. Poinformował, że podnoszenie stawek diet radnym 

jest nieuzasadnione społecznie i krzywdzące. Powiedział, że oddzielną kwestią jest to, 

że obowiązujące stawki są już wysokie. Dodał, że neguje projekt uchwały w części dotyczącej 

podwyżek diet radnym, co do sołtysów jest „za”.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”,1 „przeciw” i 2„wstrzymującymi się” 

podjęła Uchwałę Nr VII/46/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym i sołtysom (Uchwała 

stanowi Załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik 

Nr 13 do niniejszego protokołu). 
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X.     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy  

          Widuchowa z organizacjami pozarządowymi na rok 2025”. 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu 

współpracy Gminy Widuchowa z organizacjami pozarządowymi na rok 2025”. 

Zastępca Wójta Gminy poinformował, że Pan Wójt proponuje wprowadzenie autopoprawki 

w § 6 Programu, w którym określone są priorytetowe obszary współpracy Gminy 

z organizacjami pozarządowymi. Pan Wójt przyjął wniosek złożony przez organizację pożytku 

publicznego i proponuje wprowadzenie w § 6 dwóch dodatkowych punktów: 

„4) ochrona środowiska, podnoszenie świadomości przyrodniczej mieszkańców oraz promocja 

walorów przyrodniczych gminy; 

5) ochrona porządku i bezpieczeństwa publicznego, promowanie i realizowanie działań  

profilaktycznych podnoszących stan bezpieczeństwa mieszkańców.”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”,0 „przeciw” i 0„wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VII/47/2024 w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy  

Widuchowa z organizacjami pozarządowymi na rok 2025” (Uchwała stanowi Załącznik 

Nr 14 do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 15 do niniejszego 

protokołu). 

 

XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu audytu 

krajobrazowego Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

audytu krajobrazowego Województwa Zachodniopomorskiego. 
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”,0 „przeciw” i 0„wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VII/48/2024 w sprawie zaopiniowania projektu audytu 

krajobrazowego Województwa Zachodniopomorskiego (Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 

do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 17 do niniejszego 

protokołu). 

 

XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowych z budżetu Gminy Widuchowa  na zadania realizowane przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Widuchowej na rok 2024. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych 

dotacji przedmiotowych z budżetu Gminy Widuchowa  na zadania realizowane przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Widuchowej na rok 2024. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”,0 „przeciw” i 0„wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VII/49/2024 w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowych z budżetu Gminy Widuchowa  na zadania realizowane przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Widuchowej na rok 2024 (Uchwała stanowi Załącznik Nr 18  

do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 19 do niniejszego 

protokołu). 

 

XIII. Interpelacje  i zapytania radnych. 

 

Radny Krystian Smug złożył na ręce Przewodniczącego Rady pismo, którego kserokpia 

stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.   

 

XIV. Informacje o odpowiedziach udzielonych na interpelacje i zapytania. 

 

Wójt Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęło jedno zapytanie. 

Zapytanie dotyczyło wydatków Gminy Widuchowa ponoszonych na wywóz nieczystości 

stałych z terenów niezamieszkałych w latach 2023 i 2024.   

Zapytanie złożył Radny Piotr Toporek.  

Odpowiedź została udzielona w ustawowym terminie oraz opublikowana na stronie 

www.bip.widuchowa.pl.  

 

XV. Wolne wnioski. 
 

Radna Katarzyna Nazar poprosiła o  poprawienie komunikacji z Panią Dyrektor Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Widuchowej. Złożyła wniosek o naprawę przyłącza wody przy 

głównej sieci w Czarnówku. Dodała, że osoba, która mieszka przy tej posesji w Czarnówku 

otrzymał informację, że awarię musi usunąć sama. Radna Katarzyna Nazar zapytała ponadto 

o sprawę koszy na śmieci na cmentarzu w Marwicach. Poinformowała, że został tylko jeden 

kosz, drugi został zabrany, a przy tym który pozostał gromadzi się góra śmieci. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że  kosze dostawiane są w okresie związanym z 1 listopada, 

następnie są one zabierane w okresie mniejszego uczęszczania, aby wykonawca usługi 

nie liczył nas podwójnie. Dodał, że odpady, które zgromadzone są przy koszu zostaną zabrane. 

Wójt Gminy odpowiedział, że temat przyłącza wody w miejscowości Czarnówko jest znany, 

rozmawiał również z tymi  mieszkańcami. Poinformował, że problem dotyczy przyłącza, które 

dotyczy mieszkańca, za utrzymanie sieci odpowiada Zakład.   
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Radna Ewa Adamiak poinformowała, że otrzymała odpowiedź na swój wniosek dotyczący 

odbierania nieczystości z koszy na przystankach w Lubiczynie i w miejscowości Widuchowa – 

Stacja. Poinformowała, że do dnia dzisiejszego śmieci nie zostały zabrane.   

 

Wójt Gminy odpowiedział, że po poprzednich zgłoszeniach miesiąc wcześniej, zrewidowany 

został cały system mający jednego wykonawcę, firmę Jumar. W wyniku tego znaleziono błędy 

w wykonywaniu usługi, sprawdzane jest to bardzo restrykcyjnie, ponieważ okazuje 

się, że śmieci, które powinny być wywiezione nie są wywożone, a faktura jest wystawiana. 

Firma Jumar ma wskazane punkty z których ma wywozić nieczystości, jest określony czas 

i termin odbioru i musi to wykonać, jeżeli firma nie będzie odbierać, nie zostaną zapłacone 

faktury.  

 

Radny Wojciech Kiedos zapytał, co można zrobić w kwestii uporządkowania terenu i dziury, 

która znajduje się po byłej wadze na ulicy Spokojnej.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że jedynie można wezwać właściciela nieruchomości aby 

zabezpieczył to miejsce. Miejsce to nie znajduje w pasie drogi, jest to teren prywatny.  

 

Radny Krystian Smug poprosił o  interwencję w sprawie wiszącej linii elektrycznej nad 

przystankiem w Żarczynie. Powiedział, że problem nadal nie jest rozwiązany. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że pierwsze zgłoszenie w tej sprawie wpłynęło od Pana Radnego 

w maju, a to jest zadanie Enei. Dodał, że są bardzo duże zastrzeżenia do prac serwisowych, 

podobne awarie zdarzały się w Żarczynie, Kłodowie, Dębogórze i Widuchowej, na usuniecie 

których Enea ma 14 dni. Poinformował, że wszystkie awarie zostały zgłoszone.  

 

Radny Dariusz Filipiak przypomniał o wycieku z zaworu znajdującego się przy ulicy 

Szkolnej w Widuchowej.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa jest znana. Poinformował, że gdy Zakład 

ma to realizować, wypada jakaś awaria i odciągane jest to w czasie. Dodał, że poprosi, aby było 

to zrealizowane maksymalnie do końca roku.  

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysom. 

 

Sołtys Sołectwa Żelechowo Łukasz Mańkowski  zgłosił wniosek o załatanie kilku dziur 

na drodze do Polesin, na odcinku gdzie lasy składowały drewno.  
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Wójt Gminy odpowiedział, że odcinek ten był paczerowany, czyli ubytki były zasypywane 

luźną masą, a efekt końcowy był bardzo zadowalający. Wójt Gminy poinformował, że złożone 

zostały dwa wnioski na remont dróg, jeden dotyczy drogi gminnej na odcinku Żelechowo – 

Polesiny i w najbliższych tygodniach rozstrzygnie się, czy wniosek otrzyma dofinansowanie. 

Poinformował, że w przypadku tej drogi należy sfrezować istniejącą nawierzchnię i wylać 

jednolitą masę, a póki co czynione są starania, aby na bieżąco ją reperować.  

 

Sołtys Sołectwa Widuchowa Ewa Adamiak poinformowała, że mieszkańcy miejscowości 

Lubiczyn pytają, kiedy będzie robiony chodnik w miejscowości. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Powiatowemu Mariuszowi Gralakowi. 

 

Radny Powiatu Gryfińskiego Mariusz Gralak odpowiedział, że teren budowy pod chodnik 

w Żarczynie i w Lubiczynie został przekazany wykonawcy i w pierwszym lub drugim tygodniu 

grudnia zadanie będzie realizowane, aby móc rozliczyć dotację do końca roku 2024.  

 

Radny Dariusz Filipiak zapytał kiedy zostaną uruchomione sygnalizatory przy szkole 

i przedszkolu w Widuchowej.    

 

Wójt Gminy odpowiedział, że bardzo cieszy się z doświetlenia miejsc w Dębogórze 

i Widuchowej  wzdłuż drogi krajowej. Doświetlenia przejść za zgodą gminy od razu zostały 

włączone do sieci, problem jest z sygnalizatorami przy szkole i przedszkolu, ponieważ gdy 

próbowano przyłączyć się do sieci, Enea zażądała dodatkowej, szczegółowej dokumentacji. 

Wójt Gminy dodał, że w zeszłym tygodniu kontaktował się z Panią Kierownik Rejonu Dróg 

i został poinformowany, że sprawa jest na ostatniej prostej, dokumentacja została 

zaakceptowana i czekają na wydanie zgody przez Eneę na przyłączenie do sieci.  

 

Sołtys Sołectwa Żelechowo Łukasz Mańkowski  zapytał, czy istnieje możliwość zastąpienia 

przy świetlicy w Żelechowie małych koszy na śmieci jednym dużym. Dodał, że wywóz śmieci 

odbywa się co dwa tygodnie i w dużym, zamykanym kuble śmieci będą lepiej zabezpieczone, 

chociażby przed zwierzętami.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa związana jest z kosztami, ponieważ wywóz pojemników 

o pojemności 240 litrów jest znacznie tańszy niż 1100 litrów.  Dodał, że sprawa zostanie 

przedyskutowana.    
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XVI. Ustalenie terminu VIII Sesji Rady Gminy Widuchowa. 

 

Ustalono, że kolejna sesja odbędzie się  23 grudnia br.  

 
 
XVII.  Zamknięcie obrad. 

 
Po wyczerpaniu się tematów porządku obrad sesji, obrady VII Sesji Rady Gminy 

zakończono o godz. 1115. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy: 

 

Ewa Stefańska      Bogdan Kosmalski 

 

 


